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Protokół Nr XXXIV/2018 
z XXXIV sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 31 sierpnia 2018 roku 
 

 Sesja Rady Gminy Fabianki rozpoczęła się o godz. 1605 i trwała do godz. 1754. Uczestniczyli w niej 
radni według załączonej listy obecności, sołtysi, członkowie Rad Sołeckich, Wójt Gminy - Zbigniew Słomski, 
Sekretarz Gminy- Dorota Białkowska,  Maria Walczak,  Kierownik ZGK – Piotr Kujawski, Radny Powiatowy 
Tomasz Jezierski , Radny Powiatowy Krzyżanowski  Jan,  Radna Powiatowa Barbara Wałęza ,Radca Prawny- 
Lech Wiśniewski zaproszenie goście oraz mieszkańcy gminy. 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXXIV sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kwo-
rum. Obecnych 15 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana 
Wójta, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów, członków Rad Sołeckich oraz zaproszonych gości. 

 
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad dzisiejszej sesji.  
 
 brak 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia całości porządku obrad 

z poprawkami włącznie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XXXIV sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5.  Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał  
     Rady. 
6. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

 1) w sprawie zmian do budżetu na 2018 rok,  
   2) w sprawie zmiany ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Fabianki, 
 3) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Nasiegniewie 
  8. Interpelacje i zapytania radnych. 
  9. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
10. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
11. Zakończenie sesji. 
   
 
Ad.3 
a) Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XXXIII z 

sesji RG w dniu 28 czerwca 2018 r.. 
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół Nr XXXIV/2018 sesji RG Fabianki z dnia 28 czerwca 2018 roku. 
 
Ad. 4.  
 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie mię-

dzysesyjnym od 29.06.2018 r. do 31.08.2018 r. Poinformował, że: 
  
             1. Odbył  robocze spotkania z Wójtem Gminy Fabianki Panem Zbigniewem Słomskim w następują-

cych tematach : 
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 - wizja lokalna w terenie dot. Planowanych zadań w zakresie przebudowy dróg w gminie Fabianki.  
 - powstałych dużych strat w uprawach w wyniku suszy. 

Dodał, że Wójt wystąpił z wnioskiem do Wojewody Kujawsko- Pomorskiego o powołanie 
komisji do szacowania strat powstałych w wyniku niekorzystnych zjawisk atmosferycznych (SU-
SZA) na terenie gminy Fabianki. Do 10 lipca Urząd Gminy przyjmował wnioski w powyższej 
 sprawie. 

 
 2. Na zaproszenie Pana Wójta uczestniczył w spotkaniu z wykonawcami zadania, jakim jest budowa 

kanalizacji sanitarnej w Szpetalu Górnym. 
 
 3. W związku ze zbliżającym się rozpoczęciem nowego roku szkolnego 2018/2019 uczestniczył w 

spotkaniu roboczym z Wójtem Gminy, którego tematem były sprawy przygotowania placówek 
oświatowych do nowego roku szkolnego. 

 
 4. Wspólnie z członkami Rady Gminy Fabianki uczestniczył w gminno- parafialnej uroczystości 

dożynkowej, która odbyła się w dniu 26.08.2018r.  
  
 5. Uczestniczył na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie poparcia wniosków o dofinan-

sowanie różnych projektów. 
 
 6. Uczestniczył w posiedzeniu komitetu Monitorującego RPO. 
 
 
 
Ad. 5  
 

INFORMACJA  Nr  28 WÓJTA GMINY  FABIANKI Z  BIEŻĄCEJ  DZIAŁALNOŚCI 

w okresie międzysesyjnym od 29.06.2018 r. do 31.08.2018r. 
1. W czerwcu br. w czterech miejscowościach: Chełmicy Małej, Skórznie, Nasiegniewie i Chełmicy-
Cukrowni zakończony został montaż nowoczesnych placów zabaw i siłowni plenerowych. Inwestycja 
została zrealizowana przy wsparciu z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020.  Wartość za-
dania wynosi prawie 140 tys. zł, z czego 63,63% stanowi dofinansowanie unijne. W okresie wakacyjnym 
miejsca rekreacji były już udostępnione mieszkańcom gminy. 

2. W czerwcu złożony został w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim wniosek o udzielenie 

wsparcia finansowego na realizację działań związanych z obchodami setnej rocznicy odzyskania przez 

Polskę niepodległości w ramach Programu „Niepodległa”. Projekt zakłada realizację działań takich jak: 

wystawa pamiątek, wycieczka tematyczna, inscenizacja historyczna, imprezy sportowe i konkursy w 

Szkole Podstawowej w Świątkowiźnie, która jest równolatką Polski Niepodległej. Szacunkowy koszt 

projektu to 9 960 zł, a dofinansowanie z Programu „Niepodległa” wynosi 80%. 

 

3. Do dnia 10 lipca 2018 r. przyjmowane były wnioski o oszacowanie strat w uprawach powstałych w 

wyniku niekorzystnych zjawisk atmosferycznych (SUSZA) na terenie gminy Fabianki.  

4. Zakończone zostały prace związane z rozbudową drogi gminnej nr 190202C w Lisku, które prowadziło 

Włocławskie Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Sp. z o.o. Rozbudowa objęła dwa odcinki drogi o łącz-

nej długości 1 344 mb. Wartość inwestycji to prawie 800 tys. zł, z czego połowa sfinansowana została z 

Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019.  W wyniku inwesty-

cji poprawiły się parametry techniczne i użytkowe drogi. Wprowadzono również szereg rozwiązań wpły-

wających na zwiększenie bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego takich jak utworzenie skrzyżo-

wania o ruchu okrężnym, wykonanie chodnika z kostki brukowej, budowa aktywnego przejścia dla pie-

szych zasilanego panelami fotowoltaicznymi, czy azylu ograniczającego prędkość pojazdów wjeżdżają-

cych w obszar zabudowany. Zmodernizowany został też przystanek autobusowy w Lisku. 

    



Strona 3 z 10 

5. Gmina Fabianki otrzyma dotację z budżetu Województwa Kujawsko-Pomorskiego na realizację zadania pn. 

„Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Witoszynie Starym”. Pozyskane środki w wysokości 

do 108 000 zł wraz z wkładem własnym Gminy pozwolą przebudować 0,6 km drogi. W wyniku przebudowy 

droga w Witoszynie Starym, posiadająca obecnie nawierzchnię gruntową, zostanie pokryta asfaltem. Przebu-

dowa zostanie zakończona i rozliczona do końca października br.  

6. Gmina Fabianki otrzymała dotację z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020 na budowę ścieżki 

rowerowej Fabianki - Chełmica Duża. Wartość inwestycji to 375 tys. zł, a dofinansowanie z Europejskiego 

Funduszu Rolnego na Rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich wynosi 238 tys. zł (63,63% kosztów kwalifiko-

wanych). Obecnie  przygotowywana jest procedura przetargowa na powyższe zadanie. Wybudowana ścieżka o 

długości 1,4 km połączy centrum Fabianek ze sportowo-rekreacyjnymi terenami nad Jeziorem Chełmica w 

Chełmicy Dużej. Realizacja inwestycji planowana jest do maja 2019 r. 

          Projekt ma na celu wzmocnienie atrakcyjności turystycznej oraz poprawę dostępności niekomercyjnej 

infrastruktury rekreacyjnej na obszarze działania Lokalnej Strategii Rozwoju Dorzecza Zgłowiączki.  Reali-

zowany jest w ramach poddziałania "Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach rozwoju lokalnego kierowa-

nego przez społeczność" objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

 

7. Zakończone zostały prace budowlane  na zadaniu  pn. 

 „ Przebudowa i doposażenie PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim”. Gmina  Fabianki na powyższy cel otrzymała 

grant. Umowa została zawarta z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Toruniu, a środki pochodzą z RPO Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wartość projektu to 822 tys. zł, a 

wysokość grantu to 85% kosztów kwalifikowanych. Dostarczone zostały już nowe kontenery na wyposażenie 

PSZOK. Z powodu braku ofert unieważniono postępowanie przetargowe na zakup i dostawę koparko - łado-

warki oraz przyczepy dwuosiowej, stanowiących wyposażenie PSZOK-u. Ogłoszono nowy przetarg. 

 

8. Wspólnie z przewodniczącym Rady Gminy Panem Adamem Rejmakiem odbyliśmy spotkanie połączone z 

objazdem dróg przeznaczonych do  przebudowy w gminie Fabianki. 

9. W roku szkolnym 2018/2019 realizowany będzie projekt pn. „Innowacyjna edukacja w gminie Fabianki – II 

edycja” z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020. Wartość 

projektu to 299 487,18 zł, który  realizowany będzie z dofinansowaniem z Europejskiego Funduszu Społecz-

nego i Budżetu Państwa na poziomie 95%. Gmina Fabianki wnosi do projektu wkład własny niepieniężny 

(udostępnienie sal) na poziomie 5% kosztów kwalifikowanych. 

W ramach projektu w szkołach podstawowych w Fabiankach, Cypriance, Nasiegniewie i Świątkowiźnie ofe-

rowane będą bezpłatne zajęcia pozalekcyjne i szkoleniowe w obszarach:  

·      rozwijanie kompetencji kluczowych (nauki matematyczno-przyrodnicze, technologie informacyjno-

komunikacyjne, języki obce, przedsiębiorczość), 

·      wykorzystanie metody eksperymentu w nauczaniu, 

·      zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze i specjalistyczne dla uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, 

·      zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze dla uczniów z problemami w nauce, 

·      doradztwo edukacyjno-zawodowego, 

·      podnoszenie kwalifikacji nauczycieli. 

Ponadto szkoły uczestniczące w projekcie zostaną doposażone w sprzęt informatyczny oraz wyposażenie pra-

cowni przedmiotowych. 
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10. Podpisano umowę na przebudowę dróg gminnych w roku 2018 – II postępowanie z Włocławskim Przed-

siębiorstwem Robót Drogowych Spółka  z o.o. Nowa Wieś. 

 11.Rozstrzygnięto przetarg na zadanie „Czysta energia w gminie Fabianki – Budowa mikroinstalacji odna-

wialnych źródeł energii”. 

Przetarg podzielony był na cztery części,  dwie z nich zostały unieważnione z powodu braku ofert.  

 

12. W wyniku podpisanej z końcem czerwca br. umowy z Ministrem Sprawiedliwości o dofinansowanie za-

kupu sprzętu i urządzeń ratownictwa medycznego dla ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Fabianki 

został zakupiony sprzęt na łączną kwotę około 40 tys. zł. w 99% dofinansowany ze środków Funduszu Spra-

wiedliwości. Wszystkie jednostki:  OSP w Bogucinie, Chełmicy Małej, Chełmicy-Cukrowni, Lisku, Nasie-

gniewie, Szpetalu Górnym i Skórznie otrzymały na wyposażenie m.in. automatyczne defibrylatory, zestawy 

ratownictwa medycznego oraz sprzęt pozwalający nieść skuteczną pomoc poszkodowanym w wypadkach 

drogowych. Zakup nowego sprzętu ratowniczego pozwoli podnieść poziom zabezpieczenia operacyjnego OSP 

z terenu gminy Fabianki w zakresie ratownictwa medycznego i technicznego, co bezpośrednio przełoży się na 

poziom bezpieczeństwa mieszkańców gminy.   

13. Ogłoszono przetarg na: Przebudowę dróg gminnych w roku 2018 – III postępowanie. 

 

14. W dniu 22 sierpnia odbyło się spotkanie z dyrektorami  szkół gminy Fabianki, którego tematem były 

sprawy przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2018/2019 oraz sprawy bieżące.    

 

15. Wykonane zostały roboty budowlane polegające na ułożeniu na drodze kostki typu  POL-BRUK na Osie-

dlu Młodych w Szpetalu Górnym. Wykonawcą był Zakład Gospodarki Komunalnej w Fabiankach.  

 

16. Uczestniczyłem w powiatowych, gminno-parafialnych uroczystościach święta plonów zorganizowanych w 

Kowalu, Wielgiem, Wichowie i Bobrownikach.  Dożynki Gminno – Parafialne w gminie Fabianki odbyły się 

26 sierpnia. Starostami tegorocznych dożynek byli: Katarzyna Lewandowska i Dawid Sieciński z Chełmicy 

Małej oraz  Małgorzata Przybyszewska i Krzysztof  Kwiatkowski z Wichowa gm. Lipno.  

Rolnikom, ogrodnikom, sadownikom, pszczelarzom, wszystkim rodzinom rolniczym dziękuję za zebrany plon 

i rolniczy trud.  Dziękuję  wszystkim obecnym na uroczystości za kultywowanie tradycji, bo ta tradycja nas 

jednoczy.  Dziękuję sołtysom i wszystkim osobom za włożony wkład pracy w pięknie przygotowane wieńce 

dożynkowe i udział w uroczystości. Dziękuje także wszystkim paniom z sołectw za zaangażowanie w przygo-

towaniu  tzw. „gościńca”  przez przekazanie na ten cel słodkości.  

               Dziękuję także członkom wszystkich jednostek OSP za wsparcie organizacyjne dożynek, w tym 

udział pocztów sztandarowych z naszej gminy oraz gmin ościennych tj. Łochocina, Rachcina oraz Wichowa. 

Dziękuję dyrektorom jednostek oświatowych Pani Marzenie Baranowicz i Panu Grzegorzowi Wojciechow-

skiemu gospodarzom miejsca odbywających się  dożynek za pomoc i wsparcie organizacyjne.  

               Składam podziękowanie Panu Piotrowi Kujawskiemu Kierownikowi Zakładu Gospodarki Komunal-

nej oraz jego pracownikom za przygotowanie i wysprzątanie całego terenu. Dziękuję pracownikom oraz 

wszystkim osobom zaangażowanym w obsługę  uroczystości dożynkowych.  Nie sposób ich w tym miejscu 

wszystkich wymienić.    
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 17.    29.08 odbyło się spotkanie z członkiem zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego Panią Anetą 

Jędrzejewską  w temacie grantów społecznych oraz uzgodnienia stanowiska w sprawie zatwierdzenia planu 

rewitalizacji na naszym terenie.  

 

18.     W dniach od 8 sierpnia do 21 września br. przyjmowane są wstępne deklaracje uczestnictwa mieszkań-

ców gminy Fabianki  w projekcie pn. „Montaż instalacji odnawialnych źródeł energii w budynkach mieszkal-

nych w gminie Fabianki - II edycja”. W ramach projektu istnieje możliwość pozyskania dotacji na poziomie 

50% kosztów budowy mikroinstalacji fotowoltaicznej na indywidualnym domu mieszkalnym.  Projekt zosta-

nie zgłoszony do dofinansowania w ramach Działania 3.1 Wspieranie wytwarzania i dystrybucji energii po-

chodzącej ze źródeł odnawialnych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014-2020. 

 

19.     Odbyłem spotkanie z przedstawicielami Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Bydgoszczy w 

związku z naszymi wnioskami o przejęcie niektórych działek, w tym działki pod cmentarz  w Chełmicy Dużej 

oraz w temacie ułatwienia nabycia i wyrażenia pozytywnej zgody przez KOWR na sprzedaż i zakup wydzie-

lonych działek 30 arowych, a nieodrolnionych.  

20.    Odbyłem spotkanie z  wykonawcami zadania oraz inspektorami nadzoru, jakim jest budowa kanalizacji 

sanitarnej  w Szpetalu Górnym.  

-------------------------------------------------------------------------------------    
21.      Trwają roboty budowlane przy realizacji inwestycji, takich jak: 
-   Przebudowa  stadionu w Chełmicy Dużej, 
-  „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w sołectwie Bogucin”.  
-  „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Szpetal Górny”   
-  budowa chodnika na ul. Lipowej w Szpetalu Górnym. 
 
 
 
 
Ad. 6 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Spraw Społecznych z Komisją Rewizyjną  wypracowane na posiedzeniu w dniu 30 sierpnia 
2018 roku (w załączeniu do protokołu) 

 
Radny Cackowski Adam – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego zorganizowanej  wspólnie z Komisją Budżety i 
Finansów , wypracowane na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia 2018 roku (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” wypracowane w 

dniu 29.08.2018 r. Nadmienił, że Radni zapoznali się i dokonali analizy materiałów przygotowanych 
na XXXIV sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
Radni Klubu „Jedność” nie zgłosili żadnych poprawek i uwag do przedłożonych projektów uchwał. 
Będą jednogłośnie głosowali na XXXIV sesji Rady Gminy za ich przyjęciem. Dużo kontrowersji 
wywołał projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Fabianki. Mimo uwag 
krytycznych radni klubu poparli projekt ustalający, obniżający wynagrodzenie wójta. Jednocześnie 
poprzez wniosek formalny wyrazili swój krytyczny stosunek do ustawy sejmowej i rozporządzenia 
Rady Ministrów ograniczających prawo rady gmin do ustalenia wynagrodzenia wójta. (w załączeniu 
do protokołu). 

Ad.7 
 
pkt 1 )  
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią  Maria Walczak  o przedstawienie uchwały w sprawie 

zmian do budżetu na 2018r.  
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Maria Walczak  – Poinformowała ,że załącznik nr 1 „dochody” zwiększamy o kwotę 51.959,85zł  , w dziale 

600 dochód się zmieni na podstawie decyzji wojewody zmniejszamy dotacje na drogi publiczne o 
kwotę 61.311,00zł zmniejszenie wynikło po przetargu. Dział 75814 „Różne Rozliczenia”  są to 
środki , które otrzymaliśmy za 2017 rok dotyczą funduszu sołeckiego. W rozdziale 85278 „usuwanie 
skutków klęsk żywiołowych” otrzymali jako darowiznę kwotę 10.000zł dla Pogorzelców w miej-
scowości Lisek. Dział 85504 „wspieranie rodziny” wpłynęła decyzja na kwotę 2520zł na projekt 
rządowy „Dobry Start”. załącznik nr 2 są to wydatki , które przedstawiają się następująco. W roz-
dziale 60016 „drogi publiczne” kwotę 161.311,00zł przenosimy do działu gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska. W dziale 75011 „Urzędy Wojewódzkie” nastąpiły przeniesienia między para-
grafami. W rozdziale 75412 „ochotnicze straże pożarne” paragraf 6050 zmniejszamy o kwotę 
15.500,00zł z zadania wydzielenie z garażu pomieszczenia dla strażaków. Natomiast tę kwotę prze-
nosimy do paragrafu 6230 „dotacje celowe” na dofinansowanie sprzętu. Dlatego OSP dostało pie-
niądze z ministerstwa a my dokładamy kwotę 15.500,00zł. W rozdziale 89278”usuwanie skutków 
klęsk żywiołowych” to 10.000zł ,które dostaliśmy po stronie dochodów umieszczamy również po 
stronie wydatków. W rozdziale 92195 paragraf 4300 na wniosek sołectwa Skórzno była zmiana za-
dania. W poprzedniej uchwale było „Piknik rodzinny/dzień dziecka” natomiast zostało zmienione na 
„spotkanie integracyjno szkoleniowe” dla mieszkańców sołectwa. 

 
Radna Szczepańska-  zapytała  czy dział „gospodarka odpadami” w poprzednim projekcie uchwały ,którą 

mieliśmy było 100.000,00zł ? a teraz jest 161.000,00zł czy to jest to samo ?  
 
Wójt Gminy - odpowiedział ,że 61 tysięcy zdejmujemy i oddajemy do Urzędu Wojewódzkiego. 
   
Radna Szczepańska – dodała ,że chciałaby się dowiedzieć na co konkretnie te 100tyś będzie przeznaczone ? 
 
Wójt Gminy -  odpowiedział, że mówił o tym na komisjach, na co dokładnie mają być przeznaczone pienią-

dze. Dodał, że pod płytami są zaległe śmieci, które należy usunąć. Nadmienił, że płacą fakturę za 
utylizację odpadów, gdzie sama utylizacja kosztuje 80 tyś zł. Należy także uwzględnić  koszty trans-
portu. 

 
Radna Szczepańska – zapytała czy w tej chwili podejmują uchwalę odnośnie przeznaczenia 100tyś zł gdzie 

pieniądze zostały już rozdysponowane? Dodała ,że nie rozumie dlaczego przychodzą na sesje, gdyż 
najpierw powinna być rozmowa z radą a później dopiero powinny być wydawane pieniądze. Nad-
mieniła ,że zaprasza wszystkich którzy nie byli na wysypisku aby zobaczyć jak to wygląda, ponie-
waż po lewej stronie tworzy się nowe skupisko śmieci ,które były tam wywożone spod płyt. Zamiast 
do Lipna , ciągniki z Zakładu Komunalnego wywoziły śmieci w tzw. bagno/dół. Gdyby mieszkańcy 
naszej gminy nie zareagowali to te śmieci by tam pozostały. Dodała ,że niestety część tych śmieci 
tam leży i ma wrażenie ,że wysypisko z jednej strony przeniosło się na stronę drugą. Nadmieniła ,że 
kolejną sprawą jest fakt ,iż zakład komunalny wywoził śmieci spod tych płyt  na drugą stronę a po 
interwencji mieszkańców Pan Wójt wziął firmę prywatną ,która wywiozła do Lipna , jednak nie 
wszystko.  

 
Wójt Gminy -   odpowiedział , że zawsze kryje się prawdą. Wywożenie odbywało się po sesji i nie jest praw-

dą jak mówi Pani Szczepańska, że na interwencję mieszkańców. Informacje przekazał jeden z kie-
rowców.  Ponosimy teraz koszt, który powinien był być poniesiony w 2013 roku, kiedy urządzany 
był PSZOK.  

 
Radna Szczepańska – nadmieniła ,że jest faktura i rada teraz przyznaje Panu pieniądze. Zapytała czy gdyby 

Rada nie przyznała pieniędzy to Pan zapłaci ze swoich ?  
 
Wójt Gminy -   zapytał, czy to był jego towar, że ma płacić ze swoich pieniędzy ? Proszę nie mówić ,że taka 

sytuacja nie miała miejsca. Mój  poprzednik wie, że są przeznaczone pieniądze na dane zadanie i 
wtedy nimi dysponuje wójt. Taka jest rola organu wykonawczego. 

 
Radna Szczepańska – zapytała dlaczego kazał Pan  Zakładowi Gospodarki Komunalnej przez 2 dni wozić 

śmieci na drugą stronę w odległości około 100m w krzaki zamiast wywozić to do Lipna ? 
 
Wójt Gminy – odpowiedział, że była to konieczność zrobienia miejsca dla pojazdu aby mógł wjeżdżać w 

miejsce gdzie były zdejmowane płyty. Nadmienił ,że po to przebudowują PSZOK i będą instalować 
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kamery aby nie zostawały wyrzucane odpady przez mieszkańców i nie tworzyły się nowe skupiska 
śmieci. Dodał również ,że nie jest prawdą ,iż śmieci były wywożone w zarośla tylko na grunt gdzie 
był wybierany piasek po to, aby wydobyć cały gruz.  

 
Radna Szczepańska – dopowiedziała ,że chciał Pan zakładać kamery w Cypriance ,gdyż niszczony został 

przystanek, a tam Pan nie założył kamer gdzie wywożą przez 4 lata śmieci i to nas kosztuje. Myślę 
,że tutaj trzeba by interweniować. Dodała, że nadal nie rozumie dlaczego wywożone były śmieci tu-
taj zamiast do Lipna.   

  
Wójt Gminy – odpowiedział , że podpisując z wykonawcą umowę zobowiązujemy się do terminowego udo-

stępnienia placu budowy. W przeciwnym razie będzie trzeba zapłacić wysokie kary. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał Panią Radną  skąd i kiedy  się te śmieci tam wzięły pod tymi 

płytami .Dodał, że chyba  za poprzedniej kadencji. 
 
 
Radna Szczepańska – odpowiedziała, że nie za poprzedniej kadencji.  
 
Radny Powiatowy Krzyżanowski Jan -  nadmienił ,że PSZOK organizowany był w ramach własnych środ-

ków. W kwestii śmieci , to w tym podłożu nie powinno być śmieci. Wysypisko istnieje od wielu lat i 
było w 3 etapach przebudowywane  w niekontrolowanym tempie  i nie chce mówić ,że czegoś takie-
go nie było.  

 
Wójt Gminy – dodał ,że nie powiedział ani jednego zdania przeciwko poprzednikowi natomiast powiedział 

,że taka sytuacja ma miejsce i trzeba to uporządkować. Nadmienił ,że mówił na sesji iż wybierze tyle 
ile się da aby były mniejsze koszty.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał, czy ktoś  z Radnych ma więcej pytań ? 
 
Radny Znajmiecki Marian -  powiedział ,że wójt mówił na sesjach ,iż ze śmieciami jest problem i nie mo-

żemy zaprzeczyć, że Wójt o tym nie mówił. 
 
Radny Górecki Krzysztof – nadmienił , że skoro mówimy o tym co dzieje się na Czoku  powinniśmy zainte-

resować się również tym co dzieje się dookoła. Dodał ,że powinni pojeździć po tych terenach i spró-
bować przyłapać tych którzy robią dzikie wysypiska. Dopowiedział ,że lepiej jak te śmieci przyjadą 
na jedno miejsce , gdyż gmina wtedy może sobie z tym poradzić aniżeli odpady będą porozrzucane 
po lasach.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– dodał ,że bardzo często bywa  w lasach i zauważył ,że jest teraz dużo 

mniej śmieci. Nadmienił ,że mają teraz  uproszczoną sytuację, gdyż jest to w rejonie PSZOK  i jest 
to łatwiej sprzątnąć i Pan wójt musi to zrealizować. 

 
Radny Kazimierz Falkowski – dopowiedział ,że śmieci po lewej stronie nie leżą od dziś tylko leżą od po-

czątku tej i poprzedniej kadencji. Wtedy Pani też nic nie mówiła natomiast teraz jest kampania wy-
borcza i chce Pani ją dobrze poprowadzić . 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań do projektu zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXIV/306/2018 z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie zmian do budżetu na 2018 r. 

pkt 2)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany ustalenia wynagro-
dzenia Wójta Gminy Fabianki, 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- zapytał czy są jakieś pytania do uchwały. 
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Radny Stroiński Artur -  powiedział ,że źle się czuje podejmując uchwałę obniżającą pensję wójta, natomiast 
wie, że jest to konieczne ponieważ  przepisy tak stanowią i gdyby tej uchwały nie podjęli podjąłby za nich to 
Wojewoda.  
 
Radny Górecki Krzysztof -  powiedział ,że na początku ustalając pensję wójta zaufali i liczyli na to ,że praca 
będzie dobra, natomiast dziś z pełną świadomością wiedzą ,że ta najwyższa pensja się należy za ciężką pracę . 
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXIV/307/2018 z dnia 31 sierpnia 2018 roku w sprawie zmiany ustalenia wynagrodze-
nia Wójta Gminy Fabianki, 
 
 
pkt 3)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– Poprosił Wójta Gminy Fabianki o przedstawienie uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Nasiegniewie. 
 
Wójt Gminy- powiedział ,że jest to dotacja dla OSP w Nasiegniewie. Dostali dofinansowanie 9500zł nato-
miast my dajemy dotację celową 15500zł na zakup sprzętu ratowniczego. 
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXIV/308/2018 z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Nasiegniewie. 
 
 
Ad.8 
 
Radny Janiak Tomasz – zapytał kiedy drugi etap chodnika w Witoszynie zostanie zakończony?, i co z dłu-
gością chodnika ile faktycznie powinno być a ile zostało pobudowane. 
 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że 100m. chodnika zostało zabrane w Witoszynie natomiast ten odcinek został 
budowany w Świątkowiźnie. Chodnik zostanie skończony w momencie kiedy dostarczony zostanie materiał 
,gdyż w tym momencie trzeba na niego czekać około 10 miesięcy ze względu na duże zapotrzebowanie. 
 
Radny Janiak Tomasz – dodał ,że chciałby usłyszeć dokładny termin oraz prosi o wytłumaczenie tego co ma 
oznaczać zdjęcie 100m. chodnika.  
 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że zostało zdjęte w Witoszynie ponieważ tak to musieli by wywoływać uchwałę 
i złożyć wnioski do Starostwa i musielibyśmy pisać trzecią miejscowość. Dodał, że zostało to zrobione drogą 
krótszą i zadanie zrealizowane jest jako odcinek 400 metrów. W Witoszynie jest 300 m,  natomiast w Świąt-
kowiźnie 100m. Nadmienił ,że odnośnie terminu to roboty ruszą jeśli tylko dostępny będzie materiał.  
 
Radna Szczepańska Ewa – nadmieniła , że zauważyła ,iż  termin ukończenia budowy stadionu się zbliża 
natomiast  ma obawy odnośnie budowy   ponieważ, pracę wykonywane są również nocą i mogą być wykony-
wane źle. Dodała, że chciałaby otrzymać informację w sprawie  ogrodzenia stadionu ponieważ były przypadki 
dewastacji tartanu przez motocyklistów .Poprosiła o to aby plac zabaw był zrobiony i wyrównany ponieważ 
do tej pory osadzony jest na nierównościach. Dodała ,że powinny zostać usunięte również suche gałęzie, które 
spadają na plac zabaw, aby nie wyrządziły krzywdy dzieciom.  
 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że zawsze ma obawy co do każdej realizowanej inwestycji. Takie sytuacje się 
zdarzają , że budowa odbywa się nocą. Firma ma termin, w którym musi wykonać pracę. Dodał, że już więcej 
nie przedłuży terminu na budowę stadionu. Nadmienił ,że plac zabaw jest niedopuszczony jeszcze do użytku. 
Firma weszła 2 tygodnie wcześniej gdzie nie zdążyli przygotować placu budowy. Prowadzone były rozmowy 
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z byłym komendantem Państwowej Straży pożarnej aby podnośnikiem przyjechali i wycieli suche konary. 
Niestety komendant został odwołany. Duży podnośnik kosztuje i nie jest to wydatek kilkuset złotych. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- poprosił, aby ogrodzić teren placu zabaw tymczasowo siatką. 
 
Ad.10 
 
Radny Tomasz Janiak – zapytał o I i II  etap zagospodarowania planu przestrzennego w Szpetalu Górnym. 
Nadmienił ,że podjęte było 5 uchwał w tej sprawie, gdzie w uchwałach były dodawane bądź odejmowane 
działki. Dodał ,że dziś pojawiają się zażalenia od osób fizycznych ponieważ były w uchwałach włączone na-
tomiast później wyłączone .Zapytał również dlaczego przebieg tej sprawy był taki?. 
 
Wójt Gminy -  odpowiedział, że zawsze wnioskodawca decyduje o tym co dalej z jego działkami się dzieje. 
Są sytuacje ,że w momencie kiedy wnioskodawca składa nam o objęcie w planie  kilku działek natomiast po 
podjęciu uchwały przychodzi i wycofuje jedną działkę.  
 
Radca Prawny Lech Wiśniewski -  dopowiedział, że jest to plan z inicjatywy konkretnych osób, oczekują-
cych konkretnych działań. Dodał ,że Pan Radny mówił o pretensjach , natomiast tutaj chodzi zapewne o kon-
kurencję między inwestycjami. Nadmienił ,że plan jest realizowany zgodnie z wnioskami. 
 
Radny Tomasz Janiak –  poinformował ,że odnośnie pretensji mieszkańców chodzi o uchwałę z września 
2017 r i lutego 2018r.  gdzie teren został zmniejszony i osoba ,która była ujęta w planie później została odrzu-
cona.  
 
Wójt Gminy -   odpowiedział ,że były  rozmowy ,iż tam gdzie rośnie las utworzony był plan pod wysypisko 
śmieci. Dodał ,że wyłączyli teren aby ten las pozostał natomiast w kwestii konkurencji, ten Pan posiadał dzia-
łalność i tę działkę wycofał . Nadmienił ,że inne działki są pod mieszkaniówkę .  Rada niczego nie zmieniła w 
obecnym stanie prawnym. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dodał, że nie tylko Wójt wnosi uchwały tylko każdy z radnych może 
podnosić uchwałę. 
 
Wójt Gminy -  dopowiedział, że problem powstał dlatego ,iż takiego programu nie było. Problem pomiędzy 
pewnymi osobami jest prowadzony od lat i chodzi tutaj o budowę sklepu wielobranżowego. Dodał ,że  uważa 
,iż przydałby się kolejny market aby była konkurencja i ceny uległyby zmniejszeniu. 
 
Radny Przybyszewski Marian-  zapytał co z kostką , która została  z poprzedniej budowy chodnika i czy to 
zakład komunalny będzie zabierał tę kostkę ? 
 
Kierownik ZGK -  kradzież kostki zgłoszona jest na policję i nie kazano tej kostki sprzątać. Nadmienił ,że nie 
wie dlaczego tak długo to trwa .  
 
Wójt Gminy -  dodał ,że policja ma podejrzenia i namiary na dwa nazwiska i mają nadzieję, że skradziona 
kostka zostanie odzyskana.  
 
Sołtys Kawczyński Rafał – zapytał ,co ze szkołą  w Szpetalu Górnym w kwestii przeciekającego dachu. Była 
zimna ,mrozy i czy faktycznie po tych mrozach zostało to naprawione ? 
 
Wójt Gminy – odpowiedział ,ze mieli spotkanie w ubiegłym tygodniu na które przyjechał przedstawiciel Pre-
fabetu. Dodał ,że w kwestii sali jest już spokój chociaż w jednym miejscu jest jeszcze zaciek. Nadmienił, że 
wezwano firmę Trebud , gdyż najbardziej fachowo do tego podchodzą i w przyszłym tygodniu mają przystą-
pić do naprawy . Dodał, że ciężko jest zlokalizować, w którym miejscu ta woda się przedostaje.  
 
Sołtys Nowicki -  zapytał odnośnie  dróg w Chełmicy Małej.  
 
Radny Cackowski Adam – powiedział, że miał wiele telefonów w sprawie ulicy Chełmica Mała- Uniecho-
wo. Dodał ,że sytuacja z drogami jest bardzo ciężka . 
 
Radny Powiatowy Jezierski Tomasz- poinformował ,że na ostatniej sesji Rady Powiatu , Rada pojęła uchwa-
łę o przyznaniu gminie Fabianki dofinansowania w wysokości 100tyś zł. do remontu dróg gminnych. 
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Szczepańska Ewa – zapytała , co w sprawie ogrodzenia stadionu i co w sprawie drogi na Małej Chełmicy. 
Dodała ,że Wójt powiedział ,że „Schetynówki” nie będzie i że zrobi zebranie z mieszkańcami, którzy zdecy-
dują czy 2 lata będą czekali gdyż może wtedy się uda. W  Przeciwnym razie będzie łatanie dziur. Dodała ,że  
teraz zdejmowaliśmy pieniądze z tej drogi Mała Chełmica – Uniechowo 160 tyś. Zapytała czy jeszcze jakaś 
suma tam została i na co to będzie wydane ?. Dopytała ,czy nie można tych pieniędzy przełożyć na tę drogę, 
aby była zrobiona ? 
 
Wójt Gminy-  odpowiedział , że najgorsze odcinki wpisane w przetargu do remontu i innej decyzji nie będzie, 
gdyż to nie jest krótki odcinek. Dodał ,że nie będzie robił odcinków po 100m. Zrobione zostanie tylko w 2 
miejscach tj. przy skrzyżowaniu i od strony Pana M…. Dopowiedział, że ogrodzenie będzie robione jak tylko 
zostanie oddany stadion i od strony powiatowej zostaną zamontowane furtki. Zostanie założona siatka ogro-
dzeniowa, natomiast w przyszłym roku trzeba będzie myśleć o ogrodzeniu płyty boiska. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak - dodał ,że z przodu trzeba zabezpieczyć wjazd aby nie można było 
wjechać autem czy  też motorami.  
 
Szczepańska Ewa –  zapytała ile rodzin wprowadziło się do mieszkań w Witoszynie i jak to wszystko wyglą-
da ? 
 
Wójt Gminy-  odpowiedział, że w kwestii umów podpisali już wszyscy. Na tę chwilę zamieszkuje 5 rodzin, 
natomiast jeszcze 4 urządzają sobie po swojemu mieszkanie.  
 
Radny Tumiński Sławomir – zapytał odnośnie usuwania usterek w Bogucinie, jakie były ustalenia z wyko-
nawcą, ponieważ 3 razy już wykonawca był i usiłował robić tam prace natomiast mało profesjonalnie gdyż z 
każdym deszczem jest coraz gorzej. Zapytał , czy jest możliwość aby gmina wynajęła kogoś do  naprawy , 
ponieważ do tej pory nic się nie dzieje. 
 
Wójt Gminy-  odpowiedział, że rozmawiał z wykonawcą i wykonawca został obciążony kosztami. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że jest teraz rok wyborczy i są od niego uzależnieni, nie panują 
nad wypowiedziami. Dodał ,że chciałby przypomnieć wszystkim a w szczególności osobom publicznym że 
wypowiadanie pewnych słów troszkę inaczej się waży w tym okresie. Zarówno w momencie kiedy my je wy-
powiadamy bądź gdy są wypowiadane do nas. Dlatego trzeba trzymać na wodzy swoje niecenzuralne wypo-
wiedzi gdyż może to bardziej zaszkodzić niż pomóc w kampanii . 
 
Sekretarz Gminy – poinformowała, że w związku z zarządzonymi wyborami samorządowymi na dzień 21 
października, zgodnie  z ustawą o samorządzie gminnym  na Radnych spoczywa obowiązek złożenia na 2 m-
ce przed upływem kadencji oświadczeń majątkowych. Kadencja upływa  16 listopada, stąd  termin złożenia 
oświadczeń przypada  na dzień 16 września 2018 r. Dodała, że bardzo dziękuje za ciepłe słowa skierowane w 
temacie przygotowania uroczystości dożynkowej. Nadmieniła, że należą się one wszystkim osobom, które 
włożyły swój wkład pracy w ich przygotowanie i przeprowadzenie.  
 
 
Ad.11 
Przewodniczący RG Adam Rejmak -  Zakończył XXXIV sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
 
 
Protokołował: 
Zakrzewski Adrian 


